
I-1/9-8/2009. ikt. sz.  
 

Jegyzőkönyv 
 
 
Készült: Dévaványa Városi Önkormányzat Polgármesteri Hivatalában 2009. december 8-án 
megtartott Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság nyílt ülésén. 
 
Jelen vannak: 

 Pap Tibor polgármester 
 Balogh Csilla jegyző 
 Gyuricza Máté műszaki ügyintéző 
  
 Nyuzó Marietta bizottság elnöke 
 Kanó József bizottsági tag 
 Dékány József bizottsági tag 
 Csatári Lajos bizottsági tag  
 
 Hermeczi Erika jegyzőkönyvvezető 
 
 
Nyuzó Marietta – Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Köszönti a Jogi- Igazgatási- 
Ügyrendi Bizottság ülésén megjelenteket, a Polgármestert, a Jegyzőnőt, Gyuricza Máté 
műszaki ügyintézőt, valamint a bizottság tagjait. 

Megállapítja, hogy az ülés határozatképes, mivel a bizottság tagjainak több mint a fele 
megjelent az ülésen. A Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság jelenlévő tagjainak száma 4 fő. 
Távolmaradt Földi Imre bizottsági tag. 
 
Ismerteti a napirendi pontokat, melyek a következők: 

1. A 2010. évi Képviselő-testületi munkaterv megtárgyalása. 
Előadó: Pap Tibor polgármester 

  
2. A köztisztviselőkkel szemben meghatározott teljesítmény-követelmények alapját 

képező célok kitűzése. 
Előadó: Pap Tibor polgármester 
 

3. Önkormányzati rendelettervezetek megvitatása. 
 

4. Bejelentések  
 
Megkérdezi a bizottság tagjait, hogy van-e valakinek egyéb önálló napirend megtárgyalására 
javaslata? 
Megállapítja, hogy önálló napirendi pont megtárgyalására javaslat nem hangzik el. 
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, egyetértenek-e az ismertetett napirendi pontok 
megtárgyalásával?  
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 4 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
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 H a t á r o z a t 
83/2009. (XII. 8.) JIÜ. Biz. hat. 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Jogi- Igazgatási- 
Ügyrendi Bizottsága a 2009. december 8-án tartandó ülés napirendjét az 
alábbiak szerint fogadja el: 

1. A 2010. évi Képviselő-testületi munkaterv megtárgyalása. 
Előadó: Pap Tibor polgármester 
  

2. A köztisztviselőkkel szemben meghatározott teljesítmény-
követelmények alapját képező célok kitűzése. 
Előadó: Pap Tibor polgármester 
 

3. Önkormányzati rendelettervezetek megvitatása. 
 
4. Bejelentések  

 
 
1. napirend: A 2010. évi Képviselő-testületi munkaterv megtárgyalása. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Az első napirendi pont a 2010. 
évi Képviselő-testületi munkaterv megtárgyalása. 
Megkéri a Polgármestert, hogy röviden tájékoztassa a bizottság tagjait a Képviselő-testületi 
munkatervről. 
 
Pap Tibor – polgármester: Ismerteti, hogy a képviselő-testületi munkatervet a jegyzőnő 
készítette. A korábbi évekhez hasonlóan a kötelező témák napirendjei és a testületi ülésen 
eddig is tárgyalt napirendek kerültek a tervbe. Tekintettel arra, hogy nagyon sok beruházás 
valósult meg többnyire pályázati támogatás elnyerése következtében, úgy gondolták, hogy 
önálló napirend keretében a nagyberuházásokról tapasztalatokat lehet gyűjteni és 
megtekintetni hogyan haladnak a munkálatok. A nyári testületi ülések között lehetne a 
beruházást megtekinteni (a májusi testületi ülésen a Ványai Ambrus Általános Iskola felújítási 
munkálatait) amikor a munka már előrehaladt, de a befejezése előtt vannak még a 
beruházásnak, hogy lehessen intézkedni érdemben a munkák befejezéséig. A 
szennyvízberuházás esetében remélik már olyan helyzetben lesznek, hogy tudják ki lesz a 
kivitelező, és a második forduló támogatási szerződésének megkötése is megtörténik, így 
tudják jelezni a lakosok felé a beruházás megkezdését. A munkatervbe sajnos a 
kábeltelevíziós szolgáltatásról szóló tájékoztatót nem tudták beépíteni, mivel a szolgáltató a 
megküldött levelekre nem válaszol, annak ellenére, hogy többletszolgáltatást nyújtanak az 
internet szolgáltatással, ezzel érdeklődést váltottak ki, és jó lett volna a tájékoztatást 
megtartani a testületi ülésen. Láthatták, sem írásban nem készítettek tájékoztatót, sem 
személyesen nem jönnek el a testületi ülésre. Jelezte a szolgáltató felé, hogy igény lenne a 
biztonsági rendszerek működtetésére is, de erre a levélre sem válaszoltak. Úgy hallotta, hogy 
a DKTV Kft. beolvadni kényszerül nagyobb társaságba, mert olyan magasak lesznek a 
költségeik, amelyeket a szolgáltatást igénybevevőkre nem tudnak áthárítani. Nagyon kevés 
helyen szolgáltatnak, és nehezebben tudnak fennmaradni. A kábeltelevíziós szolgáltatás 
kiépítésére pályázaton támogatást nyertek, így köteles működtetni a rendszert, különben 
vissza kellene fizetniük a támogatást.  
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Dékány József - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság tagja: Valóban nem küldött a 
kábeltelevízió szolgáltató tájékoztatót, és a lakossági igényekre is általában később reagálnak, 
de az egyszerűbb igényekre – mint például csatorna váltás miatti megkeresésekre – szoktak 
választ adni.  
 
Csatári Lajos - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság tagja: Valószínűleg az áremelésre a 
jogdíjak emelkedése miatt is szükség lesz. 
 
Dékány József - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság tagja: Nem hiszi, hogy az árat ez 
befolyásolja, Köröstarcsa önállóan működtet kábeltelevíziót, jóval olcsóbb a szolgáltatás, 
mint Dévaványán és mégis jobb a szolgáltatás. A rendszer kiépítése igényel nagyobb 
költséget, azt követően a működtetése már kevesebbe kerül. Felveti, hogy a MinDig Tv. 
szolgáltatás is most indul be, biztosan több háztartásban döntenek úgy, hogy kikötik a 
kábeltelevíziót, és a MinDig Tv. szolgáltatását veszik igénybe.  
 
Csatári Lajos - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság tagja: Felveti, hogy a dévaványai 
kábeltelevízió szolgáltatást és egyben vezetékes telefont igénylőket szerepeltetve egy házi 
telefonkönyv kiadása célszerű lenne.  
 
Balogh Csilla – jegyző: Ismerteti, hogy a DKTV honlapján az összes előfizető telefonszáma 
megtalálható, nincs szükség telefonkönyv szerkesztésre. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: A Munkaterv szerint a februári 
testületi ülésen napirendként került betervezésre a választókörzet országgyűlési 
képviselőjének beszámolója az elmúlt 4 év eredményeiről. Kérdése, hogy miért csak az 
egyéni választókerület képviselője számol be? 
 
Balogh Csilla – jegyző: Mindig az egyéni országgyűlési képviselő beszámolóját veszik a 
napirendek közé, mivel őt a választókerület lakosai közvetlenül választották meg. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Felveti továbbá, hogy a 
testületi üléskor csak olyan előterjesztések, kérelmek kerüljenek kiosztásra, amelyek tényleg 
rendkívül sürgősek, és fontosak.  
 
Balogh Csilla – jegyző: Jelzi a bizottság elnökének felvetésére, hogy nagyon sokszor a 
lakosságtól vagy civilszervezettől érkezik kérelem a testületi anyag megküldése után, de 
előfordul, hogy az intézmények is utólag hozzák a kérelmet, és így nem tudják hamarabb 
megküldeni a képviselők részére. A lakosok és civilszervezetek azt tudják, mikor lesz testületi 
ülés, és úgy gondolják elég 1-2 nappal hamarabb behozni a kérelmet. Nem sikerült még 
tudatosítani a lakosság és sokszor az intézmények részére sem, hogy a kérelmet hamarabb 
juttassa el a hivatalba, hogy meg tudják küldeni időben a képviselők részére. Amennyiben úgy 
döntenek, hogy a következő testületi ülésre viszik be azokat a kérelmeket, amelyek a testületi 
anyag megküldése után érkezik, sok esetben már okafogyottá válik a kérelem, mert a 
határideje kötött. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Megkérdezi van-e még 
valakinek kérdése, hozzászólása a Képviselő-testület 2010. évi munkatervével kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nincs. 
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, javasolják-e a testületnek a 2010. évi Képviselő-testületi 
munkatervet elfogadásra. 
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Kéri, aki a munkatervet elfogadásra javasolja, kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 4 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 

 H a t á r o z a t 
84/2009. (XII. 8.) JIÜ. Biz. hat. 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Jogi- Igazgatási- 
Ügyrendi Bizottsága javasolja a testületnek, hogy a 2010. évi Képviselő-
testületi munkatervet a mellékelt tervezet szerint fogadja el. 

 
(A 2010. évi Képviselő-testületi munkaterv a jegyzőkönyv mellékletét képezi) 
 
 
2. napirend: A köztisztviselőkkel szemben meghatározott teljesítmény-követelmények 
alapját képező célok kitűzése. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Rátér a második napirendi 
pontra, amely a köztisztviselőkkel szemben meghatározott teljesítmény-követelmények 
alapját képező célok kitűzése. Megkéri Polgármester Urat a tájékoztatásra. 
 
Pap Tibor – polgármester: Ismerteti, hogy a köztisztviselők jogállásáról szóló 1992. évi 
XXIII. törvény 34. §-a írja elő a köztisztviselők értékelésének rendjét. A hivatkozott 
jogszabály 34. § (3) bekezdése értelmében a teljesítménykövetelmények alapját képező 
célokról a Képviselő-testületnek kell döntenie.  
A mellékelt határozati javaslatban olyan szintű és mélységű teljesítménykövetelményeket 
javasol meghatározni 2010. évre az önkormányzat köztisztviselőire vonatkozóan, melyek 
alapul szolgálhatnak a munkakörökre lebontott szükség esetén az azon belüli egyéni 
teljesítménykövetelmény meghatározásához. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: A mellékletben felsorolt 
teljesítménykövetelmények alapját képező célok közül kiemeli az állatok tartásáról szóló 
rendeletben foglaltak betartását, továbbá a közbeszerzések területén végre kell hajtani a 
közbeszerzési eljárások belső ellenőrzését. Kiemeli továbbá, hogy a Szeghalom Kistérség 
Többcélú Társulás Belső Ellenőrzési Munkacsoportja ellenőrzési tervének tárgyalásakor 
felvetődött, hogy nem valósul meg teljesen a pályázatok ellenőrzése, mint ahogy az 
Államigazgatási Hivatal, valamint az Állami Számvevőszék is jelezte. 
 
Balogh Csilla – jegyző: Nem válaszoltak a Belső Ellenőrzési Munkacsoporttól. Az ÁSZ is 
kifogásolni fogja, hogy a közbeszerzési eljárással lefolytatott pályázatok belső ellenőrzése 
nem valósul meg. A társulás elnökét levélben meg fogja keresni, és meg fogja küldeni a 
részére, amit az Állami Számvevőszék az ellenőrzés során leír. 
 
Pap Tibor – polgármester: Jelzi a polgármester a bizottság tagjainak, hogy nagyon sok 
adminisztratív munka terheli a hivatalt. Az ÁSZ vizsgálat sem tud megállapítani olyan tényt, 
ami a gazdálkodásunkban gondot jelentene, viszont az adminisztratív munkáknál 
folyamatosan felvetette, hogy megváltoztak a jogszabályok és módosítani kell a 
nyomtatványokat, mert amit szeptemberben alakítottak át, az már decemberben nem jó. 
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Nyomonkövethetetlenek a változások. A papírozás miatt viszont a költségek nőnek, 
nembeszélve arról, hogy például egy számlánál lenni kell megrendelőnek, lenni kell 
kötelezettségvállaló nyilatkozatnak, azt ellenjegyeztetni kell és a kötelezettség 
nyilvántartójának is alá kell írnia, és csak utána indulhat a munka. Korábban le tudták 
rendezni egy kiadási bizonylaton, most még további 3 nyomtatvány szükséges hozzá 6-6 
aláírással. Közben a közpénzekből szeretnének megtakarítani, de ezzel több pénzt költenek el, 
mert több személy kell a munka megvalósítására.  
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Megkérdezi van-e még 
valakinek kérdése, hozzászólása a köztisztviselőkkel szemben meghatározott teljesítmény-
követelmények alapját képező célok kitűzésével kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nincs. 
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, javasolják-e a testületnek a köztisztviselőkkel szemben 
meghatározott teljesítmény-követelmények alapját képező célok kitűzését a mellékletben 
foglaltak szerint elfogadásra. 
Kéri, aki teljesítmény-követelmények alapját képező célok kitűzését elfogadásra javasolja, 
kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 4 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 

 H a t á r o z a t 
85/2009. (XII. 8.) JIÜ. Biz. hat. 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Jogi- Igazgatási- 
Ügyrendi Bizottsága javasolja a testületnek, hogy „A köztisztviselők 
jogállásáról szóló – módosított – 1992. évi XXIII. törvény 34. § (3) 
bekezdése” alapján a melléklet szerint döntsön a 
teljesítménykövetelmények alapját képező célokról.  
 
A Képviselő-testület utasítsa a polgármestert, hogy 
 
(1) a meghatározott teljesítménykövetelmények alapján gondoskodjon a 
Jegyzővel szembeni teljesítménykövetelmények 2010. január 31-ig történő 
kidolgozásáról, és a Jegyző részére írásos dokumentum formájában történő 
átadásáról; 
(2) a jegyző teljesítményértékelését 2010. december 20-ig végezze el, s 
arról a testületet legkésőbb 2010. december 31-ig tájékoztassa; 
(3) a Jegyző – a többi köztisztviselőt érintő – teljesítményértékeléssel 
kapcsolatos feladatellátását figyelemmel kísérje. 
 

 (A teljesítménykövetelmények alapját képező célokat a határozati javaslathoz csatolt 
melléklet tartalmazza.) 
 

3. napirend: Önkormányzati rendelettervezetek megvitatása 
 
A 2010. évkezdet átmeneti gazdálkodásáról szóló rendelet tervezetének megtárgyalása 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Rátér a harmadik napirendi 
pontra, amely az önkormányzati rendelettervezetek megvitatása. 
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Javasolja, hogy először a 2010. évkezdet átmeneti gazdálkodásáról szóló rendelet tervezete 
kerüljön megtárgyalásra. 
A gazdálkodási irodavezető tájékoztatása szerint, az Áht. 76. § (1) rendelkezik arról, hogy 
„Ha a költségvetési rendeletet azon év január 1-jéig, amelyre az szól, a képviselő-testület nem 
állapította meg, akkor az átmeneti gazdálkodásról rendeletet alkothat, amelyben 
felhatalmazást ad a polgármesternek a bevételeit folytatólagosan beszedhesse és kiadásait 
fedezhesse, illetve meghatározza, milyen intézkedéseket tehet a rendelet keretien belül.”  
 
Megkérdezi a bizottság tagjait, van-e valakinek kérdése, hozzászólása a 2010. évkezdet 
átmeneti gazdálkodásáról szóló rendelet tervezetével kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nincs. 
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, javasolják a képviselő-testületnek a 2010. évkezdet 
átmeneti gazdálkodásáról szóló rendelet megalkotását a mellékelt tervezet szerint. 
Kéri, aki a rendelet megalkotását javasolja a testületnek, kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 4 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 

 H a t á r o z a t 
86/2009. (XII. 8.) JIÜ. Biz. hat. 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Jogi- Igazgatási- 
Ügyrendi Bizottsága javasolja a testületnek, hogy a 2010. évkezdet 
átmeneti gazdálkodásáról szóló rendeletet alkossa meg a mellékelt tervezet 
szerint. 

 
 
(A 2010. évkezdet átmeneti gazdálkodásáról szóló rendeletet tervezete a jegyzőkönyv 
mellékletét képezi.) 
 
 
A települési szilárd hulladékkezelési közszolgáltatás kötelező igénybevételéről szóló 
20/2004.(IV.30. )ör. rendelet módosítása 

 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Ismerteti, hogy a települési 
szilárd hulladékkezelési közszolgáltatás kötelező igénybevételéről szóló 20/2004.(IV.30. )ör. 
rendelet módosítására készült javaslat. A 2010. évre a TAPPE Kft. 15 %-os mértékű díjemelést 
javasol (nettó 256,22 Ft + ÁFA/120 liter egységre - Bruttó kerekített: 320,- Ft) 
A tegnapi pénzügyi bizottság ülésén a szolgáltató képviselő jelen voltak. Megkérdezi Kanó 
József bizottsági tagtól, miben sikerült egyezségre jutni a szolgáltatóval? 
 
Kanó József – Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság tagja: Tájékoztatja a jogi bizottság 
tagjait, hogy a szolgáltatóval 7,5 %-os díjemelésben sikerült megegyezni a 15 % helyett, azzal 
a feltétellel, hogy vállalja fel az önkormányzat, hogy a TAPPE Kft. 14,6 millió forint összegű 
kintlévőségét folyamatosan megpróbálja behajtani. A szolgáltató ügyvezetője elmondta, hogy 
a Kft. kintlévősége az éves árbevételének 28 %-a, amely nagyon magas arány. A 
kintlévőséget adók módjára történő behajtással próbálják behajtani, és kérték, hogy március 
31-ig a kintlévőség 50 %-a folyjék be. A pénzügyi bizottsági ülésen vállalták, hogy a 
behajtási folyamatot elindítják.  
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Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Véleménye szerint ilyen rövid 
idő alatt az adóhatóság nem tudja a behajtást végrehajtani. 
 
Balogh Csilla – jegyző: Az adók módjára történő behajtás tekintetében arra is figyelemmel 
kell lenni, hogy vannak átfutási idők az OEP és a Nyugdíjfolyósító Igazgatóság felé is. 
Általában 3 hónap szükséges ahhoz, hogy a Nyugdíjfolyósítónál a letiltás megjelenjen. A 
TAPPE Kft. felé több részletben vannak tartozások. 
Nemcsak az adóirodánál fog jelentkezni többletmunka, hanem az okmányirodánál is, és a 
műszaki irodánál is, mert a szolgáltató csak a nevet és lakcímet fogja a hivatalnak közölni, 
nincs nekik írásbeli közszolgáltatási szerződésük a lakosokkal, mint az E.on-nak vagy a 
DÉGÁZ-nak.  
Az adóhatóságnak, amikor letiltást foganatosít, a név és lakcímen kívül egyéb személyes 
adatokat is meg kell küldenie, hogy kit akarnak végrehajtás alá vonni a beazonosíthatóság 
végett. Biztosan lesznek majd az átadandó listában nem tisztázott nevek is. Utána kell járni 
annak is, aki dolgozik, hogy ki a jelenlegi munkáltatója, hogy a letiltást foganatosítsák. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Jelzi, hogy a településen lévő 
3.200 lakásból kb. 1.000 lakásnak van tartozása a TAPPE Kft. felé, ez nagyon nagy arány. 
 
Dékány József – Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság tagja: Véleménye szerint nagyon sok 
munkát és gondot fog jelenteni az adók módjára történő behajtás, nem tudja megéri-e ez a sok 
munka, ami vele jár? 
 
Pap Tibor – polgármester: Közli, hogy a behajtást azért volna célszerű elkezdeni, mert a 
hátralékot a nem fizető lakosok helyett egyébként ki kellene fizetni.  
 
Gyuricza Máté – műszaki ügyintéző: Elmondja, hogy a szemétszállítást kötelező igénybe 
venni. Mivel az önkormányzat adta a megbízást a hulladék elszállítására a Kft-nek, ki kell 
fizetnie a tartozást. 
 
Balogh Csilla – jegyző: Felhívja a figyelmet, hogy a lakosságot nagyban sújtani fogja a 
behajtás, mert a jövedelmek nagyon kevesek, nehezen folynak be így is a tartozások, és a 
behajtás során sok kellemetlenség is adódik az ügyfelekkel. Ezt tetézni fogja majd a TAPPE 
Kft. kintlévőségének behajtása. Ugyanakkor elmondja, hogy hozzá kell kezdeni a 
behajtáshoz, nem lehet sokáig halogatni. Arról is említést teszi, hogy nagyon sokmindenre 
figyelemmel kell lenniük, hogy eredményes is legyen a behajtás, télen nagyon nagy a kiadása 
a lakosoknak, inkább tavasszal kellene indítani a behajtást. 
 
Dékány József - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság tagja: Megjegyzi, hogy sok esetben 
nagyobb összegű tartozások lehetnek, mert biztosan többen már sok éve nem fizetnek 
szemétszállítási díjat.  
 
Pap Tibor – polgármester: Tájékoztatja a bizottság tagjait, hogy a pénzügyi bizottsági ülésen 
felvetődött az is, a jövőben érdemes lenne megvizsgálni annak a lehetőségét, hogy a 
szemétszállítási díj összegét beépítsék a kommunális adóba, mint Mezőberény esetében, 
illetve Gyomaendrődön egy részét a hulladékszállítási díjaknak a kommunális adóból fizetik 
ki.  
 
Csatári Lajos - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság tagja: Kérdése, hogy a TAPPE Kft. 
felvállalta a gyermekek környezettudatos oktatását, tettek-e ebben lépéseket? 
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Gyuricza Máté – műszaki ügyintéző: Keresik a lehetőséget, jelenleg is van egy pályázat, az 
illegális hulladéklerakó közkommunikációs programjába bele fogják építeni az iskolával 
közösen történő együttműködést. Megnézik, hogy a TAPPE Kft. miben tud segíteni. Mivel 
dokumentálni kell a pályázatban a hulladék elszállításának módját és befogadását a lerakóba, 
kértek be ajánlatokat, és a TAPPE Kft. adott olcsóbb árajánlatot a pályázathoz.  
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Megkérdezi van-e még 
valakinek kérdése, hozzászólása a települési szilárd hulladékkezelési közszolgáltatás kötelező 
igénybevételéről szóló 20/2004.(IV.30.) ör. rendelet módosításával, a szolgáltatói díjakkal 
kapcsolatban? Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nincs. 
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, javasolják-e a testületnek a települési szilárd 
hulladékkezelési közszolgáltatás kötelező igénybevételéről szóló 20/2004.(IV.30.) ör. rendelet 
módosítását 240 Ft. +ÁFA/ürítés (bruttó 300 Ft.) díjjal elfogadásra. 
Kéri, aki a rendelet módosítását elfogadásra javasolja, kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 4 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 

 H a t á r o z a t 
87/2009. (XII. 8.) JIÜ. Biz. hat. 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Jogi- Igazgatási- 
Ügyrendi Bizottsága javasolja a testületnek megalkotásra „a települési 
szilárd hulladékkezelési közszolgáltatás kötelező igénybevételéről szóló 
20/2004. (IV.30.) ör. rendelet módosításáról” szóló rendeletet. 
Javasolja a bizottság, hogy a hulladékkezelési közszolgáltatás egységnyi 
díja egyéb maradék kommunális hulladék EWC 20 03 99 esetében 240 
Ft/ürítés + 25 % ÁFA összegben, illetve a céglogó zsák ára 240 Ft/zsák + 
25 % ÁFA összegben kerüljön meghatározásra. 

 
„A települési szilárd hulladékkezelési közszolgáltatás kötelező igénybevételéről szóló 
20/2004. (IV.30.) ör. rendelet módosításáról” szóló rendelet tervezete a jegyzőkönyv 
mellékletét képezi. 

 
Gyuricza Máté műszaki ügyintéző távozik az ülésről. 

 
Az önkormányzat által adományozható kitüntetésekről és elismerő címekről szóló 
13/2009.(V.4) ör. rendelet módosítása 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Rátér a következő 
előterjesztésre, amely az önkormányzat által adományozható kitüntetésekről és elismerő 
címekről szóló 13/2009.(V.4) ör. rendelet módosítása. Megkéri a jegyzőnőt a módosítás 
ismertetésére. 
 
Balogh Csilla – jegyző: Tájékoztatja a bizottság tagjait, hogy a Képviselő-testület június 25-
én megtartott ülésén 295/2009.(VI.25.) Kt. határozatával úgy döntött, hogy az önkormányzat 
által adományozható kitüntetésekről és elismerő címekről szóló 13/2009.(V.4) ör. rendelet 
kerüljön átdolgozásra annak érdekében, hogy a „Dévaványa Szociális Ügyéért” és 
„Dévaványa Oktatás Ügyéért” elismerő címek azon dolgozók is megkaphassák, akik ezen a 
területen dolgoznak, legalább 15 éven keresztül aktívan munkát végeztek, de nem szociális 
dolgozók és nem pedagógusok. 
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Ennek alapján a rendelet átdolgozásra került. A „Dévaványa Kiváló Pedagógusa”, illetve 
„Dévaványa Kiváló Szociális Dolgozója” elismerő cím elnevezését „Dévavaványa Oktatás 
Ügyéért”, illetve „Dévaványa Szociális Ügyéért” elnevezésre javasolja módosítani.  
Bár ugyan a megbízás „Dévaványa Kiváló Sportolója” elismerő cím felülvizsgálatára nem 
vonatkozott, de a következetesség érdekében, hogy ezen kitüntetést is ne csak sportoló, hanem 
a település sport életét támogató más személy is (pl. edző, szakosztályvezetők, stb.) 
megkaphassa, javasolja az elismerő címet „Dévaványa Sportjáért” elnevezésre módosítani. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Megkérdezi van-e valakinek 
kérdése, hozzászólása az önkormányzat által adományozható kitüntetésekről és elismerő 
címekről szóló rendelet módosításával kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdése, hozzászólás nincs. 
Kéri, aki az Önkormányzat által adományozható kitüntetésekről és elismerő címekről szóló 
rendelettervezetet elfogadásra javasolja a testületnek, kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 4 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 
 H a t á r o z a t 

 88/2009. (XII. 8.) JIÜ. Biz. hat. 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Jogi- Igazgatási- 
Ügyrendi Bizottsága javasolja a testületnek elfogadásra az Önkormányzat 
által adományozható kitüntetésekről és elismerő címekről szóló 
önkormányzati rendelettervezet. 
 

 (Az Önkormányzat által adományozható kitüntetésekről és elismerő címekről szóló rendelet 
tervezete a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 
 
 
Az ivóvíz-ellátási és szennyvíz-elvezetési szolgáltatás díjainak megállapításáról  
és a szolgáltatások egyes kérdéseiről szóló 25/2008.(XI.28.) ör. rendeletének módosítása 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Rátér az ivóvíz-ellátási és 
szennyvíz-elvezetési szolgáltatás díjainak megállapításáról és a szolgáltatások egyes 
kérdéseiről szóló 25/2008.(XI.28.) ör. rendeletének módosítására. Megkéri Polgármester Urat, 
hogy tájékoztassa a bizottság tagjait arról, a Vízművek Zrt-vel történt egyeztetés során milyen 
megállapításra jutottak. 
 
Pap Tibor – polgármester: Ismerteti, hogy az elmúlt testületi ülésen 4 tagú munkacsoportot 
hoztak létre, hogy a Békés Megyei Vízművek Zrt-vel folytassanak tárgyalásokat a víz-, illetve 
csatornadíjak csökkentése érdekében. A munkacsoport a csatornadíj összetevőinek a 
Vízművek Zrt.-nél történő átvizsgálását 2009. december 3-án a Zrt. központi székházában 
lefolytatta, és az illetékes dolgozókkal a jövő évi díjképzésre vonatkozóan tárgyalást tartottak. 
Megállapították, hogy a 2010. évre vonatkozó víz- és csatornadíj kiajánlás megfelel a 2009. 
január egytől érvényes díjképzési szabályzat és a Zrt-ben tulajdonos önkormányzatok között 
létrejött együttműködési szerződésben foglaltaknak. 
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A Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság javaslata – az elmúlt ülésen 
hozott javaslattól eltérően – hogy az ivóvízdíj csökkenjen. Az elmúlt bizottsági ülésen ugyanis 
az volt a bizottság javaslata, hogy maradjon a 2009. évi vízdíj, ne csökkenjen 6,40 Ft-tal, és 
így képződhetne fejlesztési tartalék. Most viszont javasolják, hogy csökkenjen a vízdíj 
összege, mivel a szennyvízdíj nagyon magas mértékkel nő. Meggyőződtek arról, hogy 
megfelelőek a díjak alapját képező számítások, sajnos magas az üzemeltetési költsége a 
szennyvíztisztító telepnek. Arra viszont nem tudtak választ kapni, hogy a 253 millió forint 
vesztesége a Zrt-nek, amely a békéscsabai Árpád fürdő üzemeltetéséből adódott, és miután 
átkerült Békéscsaba város üzemeltetésébe a fürdő, most hol van ez a pénz. Az Árpád fürdő 
kiadását már nem kell a Vízművek Zrt-nek előteremteni, meg kellene valahol maradnia ennek 
az összegnek. Kiss Károly képviselő sem nyugodott meg, hiába magyarázták, hogy semmi 
köze más településnek az Árpád fürdő üzemeltetéséhez, az a vállalat ügye, de a vállalat a 
települések szolgáltatásaiból áll. Kiss Károly képviselő azt mondta, hogy próbál 
információkat szerezni, nem hagyja annyiban, mert nem nyugtatta meg a Vízművek Zrt. 
magyarázata. 
 
Csatári Lajos - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság tagja: Felmerült az előző ülésen a 
szennyvíziszap elhelyezésének gondja is. 
 
Pap Tibor – polgármester: Az elmúlt évig a szennyvíziszap elhelyezése még a komposztáló 
telep mellett történt, de az önkormányzat a területet az AKG programban szerepeltette. Az 
elmúlt évben már a REMONDIS Kft-hez szállították az iszapot, ami megnövelte a 
költségeket. Mező János telepvezetőnek igaza volt, hogy a költségek jóval megemelkedtek.  
 
Dékány József - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság tagja: Kérdése, hogy a közkifolyók után 
fizetett többletdíjak esetében történt-e megállapodás? 
 
Pap Tibor – polgármester: Tájékoztat arról, hogy a közkifolyók után túlszámlázott összeget 
vissza fogja a Zrt. fizetni az önkormányzatnak, negyedéves részletekben több mint 4 millió 
forintot fognak visszakapni. Több mint 100 közkifolyó volt a településen, addig rögzítették, 
hogy 77 közkifolyó lett a nyilvántartásuk szerint, de valójában már csak 28 közkifolyó üzemel 
a településen, és nem lett lejelentve a többi leszerelése a számlázáshoz.  
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Nem tartja helyesnek, hogy 
korábban a települések adták össze a viziközmű vagyont, és most mégis a települések kerültek 
nehéz helyzetbe. 
 
Pap Tibor – polgármester: Az elmúlt évek folyamatos működési veszteségét közösen állták a 
települések, most a veszteség le lett számolva, mégsem jelentkezik a megtakarítás, és ráadásul 
keveslik a nyereséget, most mindkét ágazaton 3 % helyett 5-5 % a tervezett nyeresége a Zrt-
nek. 
A polgármester arról is tájékoztat, hogy más szolgáltatók mindig jeleznek az önkormányzat 
felé, mielőtt végrehajtónak, bíróságnak adnák át a tartozók nevét behajtásra, hogy tudjanak 
segíteni a lakosokon. A Vízművek Zrt. nem jelez az önkormányzat felé, pedig tudni kell, hogy 
sokkal többe kerül a visszakötés, illetve a közkifolyó visszaállítása. Ráadásul a tartozás 
behajtásával megbízzák az ügyvédi irodákat, ami megnöveli a költségeket. Ezért jelezték a 
Zrt. felé, hogy ne akkor szóljanak, amikor már kikötötték a lakosoknál a vizet, hanem előtte, 
hogy segíteni tudjon az önkormányzat. Érdemesebb a lakost támogatni, mint a közkifolyót 
visszaállítani és fizetni utána.  
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Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Elmondja, hogy a Vízművek 
Zrt. egyre több lakosnál kapcsolja ki a vizet a lakásban. Vízvételi lehetőségnek viszont lennie 
kell, ezután a közkifolyókat kell majd visszaállítani.  
 
Pap Tibor – polgármester: A Vízművek Zrt. a közkifolyók üzemeltetéséért nagyon sokat kér, 
érdemesebb támogatni a lakost. Ezért szóltak, hogy jelezzen a Vízművek, hol akar kiköttetni 
vizet.  A Vízművek Zrt. arra hivatkozik, hogy nem írja elő a közműves vízszolgáltatásról 
szóló törvény a jelzést. De mivel a törvény nem tiltja, azt lehet, így kérik a jövőben, hogy 
kikötések előtt jelezzék az önkormányzatnak, hol kötnék ki a vizet. Kérték, hogy a lakosok, 
állampolgárok az önkormányzat és a Vízművek közös érdeke miatt működjenek együtt, de 
nem jeleznek az önkormányzat felé. Így viszont az önkormányzatnak a költségét jelentősen 
megnövelik. Elmondja, hogy a bírósági végrehajtásba történő bekapcsolódáskor az 
önkormányzatnak egy esetben 47 ezer forintot kell kifizetnie, pedig nem csinál érte semmi a 
bírósági végrehajtó. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Megkérdezi van-e még 
valakinek kérdése, hozzászólása az ivóvíz-ellátási és szennyvíz-elvezetési szolgáltatás 
díjainak megállapításáról és a szolgáltatások egyes kérdéseiről szóló önkormányzati rendelet 
módosításával kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nincs. 
Megkérdezi a bizottság tagjait, javasolják-e a testületnek a rendelet megalkotását a mellékelt 
tervezet szerint.  
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 4 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 
 H a t á r o z a t 

 89/2009. (XII. 8.) JIÜ. Biz. hat. 
 

 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Jogi- Igazgatási- 
Ügyrendi Bizottsága javasolja a testületnek elfogadásra az ivóvíz-ellátási és 
szennyvíz-elvezetési szolgáltatás díjainak megállapításáról és a 
szolgáltatások egyes kérdéseiről szóló 25/2008.(XI.28.) ör. rendeletének 
módosításáról szóló önkormányzati rendelettervezet. 
 

 
(Az ivóvíz-ellátási és szennyvíz-elvezetési szolgáltatás díjainak megállapításáról  
és a szolgáltatások egyes kérdéseiről szóló 25/2008.(XI.28.) ör. rendeletének módosításáról 
szól rendelet tervezete a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 
 
 
4. napirend: Bejelentések. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Megkérdezi van-e még 
valakinek bejelentése? 
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Csatári Lajos - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság tagja: Kérdése, hogy a Dévaványa 
Felemelkedéséért Közalapítvány számlájára a trianoni emlékmű készítéséhez mekkora 
összegű felajánlás érkezett eddig? 
 
Pap Tibor – polgármester: Megkérdezte a közalapítvány irodavezetőjétől, eddig 183.333 Ft. 
felajánlás érkezett az emlékmű készítésére. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Megkérdezi van-e még 
valakinek bejelentése? 
Megállapítja, hogy további bejelentés nincs.  
Megköszöni a megjelenteknek a részvételt és az ülést 1605 órakor bezárja. 
 
 
 

Kelt: mint az első oldalon 
 
A jegyzőkönyv hiteléül: 
 
 ________________________ 
 Nyuzó Marietta  
 bizottság elnöke 
 
 
 _______________________ 
 Hermeczi Erika  
 jegyzőkönyvvezető 
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